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Onderwerp 

Antwoord van Gedeputeerde Staten op schriftelijke vragen

Van het lid : R. Franssen en D. Peters 

Fractie : Lokaal-Limburg

Inzake : Schriftelijke vragen ‘zorgen over overlast en vernielingen in de Limburgse natuur’            

Vraag 1: 

Deelt het college onze zorgen en is het college met ons van mening dat de Provincie nog 

meer kan doen, in samenwerking met alle samenwerkingspartners, om het probleem te lijf  

te gaan? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: 

Wij herkennen het beeld van een toenemende druk op de buiten- en natuurgebieden en de andere door u 

genoemde gebieden, met name tijdens piekperiodes. Dit uit zich in een grotere recreatiedruk, maar ook in 

diverse vormen van overlast, criminaliteit en problemen met de openbare orde en veiligheid.  

Dit onderwerp vergt en heeft dan ook de nodige politiek-bestuurlijke en maatschappelijke aandacht.  

Hierbij is het wel van belang om te vermelden dat het toezicht en de handhaving in buiten- en 

natuurgebieden een onderwerp is dat vele facetten kent waarbij vele publieke en private partijen 

betrokken zijn, ieder met zijn eigen taken, verantwoordelijkheden, bevoegdheden en prioriteiten.  

In die context zijn voor de Provincie Limburg haar wettelijke VTH-taken in relatie tot natuurbescherming in 

het kader van de Omgevingswet en Omgevingsverordening Limburg leidend.  

Binnen onze financiële kaders zijn er momenteel geen mogelijkheden om meer te doen dan nu in het 

kader van de provinciale wettelijke taken en hiermee samenhangende verantwoordelijkheden plaatsvindt. 

In dat verband leveren we reeds een doelmatige en kosteneffectieve bijdrage aan de aanpak voor de 

versterking van toezicht en handhaving in het buitengebied. Daarnaast blijven we ons actief inzetten in 

het buitengebied samen met onze partners onder de vlag Samen Sterk in Limburg (SSIL). 
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Op het moment dat onze BOA’s illegaliteiten of ondermijningssignalen tegen komen, dan worden deze 

gemeld aan de hiervoor bevoegde handhavingspartners. Bijvoorbeeld in het geval van 

drugsafvaldumpingen worden deze constateringen onverwijld doorgegeven aan de politie en gemeenten, 

want daar ligt de bevoegdheid. Daarnaast kunnen gedupeerden (zoals gemeenten, particuliere 

grondeigenaren en Staatsbosbeheer) voor de opruimkosten, die zij hebben moeten maken voor het 

verwijderen van illegaal gedumpt drugsafval, een subsidie aanvragen bij de landelijke organisatie BIJ12 op 

grond van de Subsidieregeling opruiming drugsafval 2021-2024 Provincie Limburg. 

Vraag 2: 

Wat is de reden dat Limburg de subsidieregeling voor extra handhaving (opleiding voor  

wildbeheerseenheden tot groene BOA) niet heeft opengesteld en ook niet gaat  

openstellen? Is de provincie voornemens, nadat de noodklok is geluid, dit te overwegen?  

Antwoord: 

De reden hiervan is dat binnen onze financiële kaders met betrekking tot de provinciale wettelijke  

(VTH) taken geen ruimte aanwezig was en is voor een aparte subsidieregeling voor de opleiding van 

groene BOA’s bij de wildbeheereenheden (WBE) in Limburg.  

We willen u wijzen op de (generieke) Subsidieregeling capaciteitsuitbreiding- en behoud groene BOA van 

het Ministerie van Justitie en Veiligheid, die mogelijk in 2024 zal worden voortgezet voor onder meer 

particuliere werkgevers van groene BOA’s, waaronder ook vrijwillige BOA’s.  

Vraag 3: 

Zijn er ook contacten en is er ook informatie uitwisseling van SSIL met de handhavers en  

organisaties aan weerszijden van Duitse en Belgische grens?  

Antwoord: 

Het in 2019 ondertekende ‘Bevoegdheidsconvenant’ in het kader van SSIL beoogt onder meer een goede 

samenwerking op basis van informatie-uitwisseling tussen de hierbij aangesloten partijen met behoud van 

hun eigen bevoegdheden en verantwoordelijkheden. In dit samenwerkingsverband zijn de handhavings-

organisaties aan weerszijden van Duitse en Belgische grens geen formele partners en vallen zij derhalve 

niet onder de doelstellingen en strekking van dit convenant.   

Daar waar nodig en mogelijk, hebben individuele handhavingsorganisaties binnen Limburg functionele 

contacten met buitenlandse instanties, bijvoorbeeld als het grensoverschrijdende natuurgebieden betreft.      

Vraag 4: 

Worden de Veiligheidsregio’s ook betrokken in/bij het SSIL? Zo nee, waarom niet?  

Antwoord: 

De Veiligheidsregio’s zijn geen formele partners in het samenwerkingsnetwerk SSIL vanwege het verschil 

in taken, doelstellingen en bevoegdheden. De Veiligheidsregio’s zijn verantwoordelijk (Wet 

veiligheidsregio’s) voor de uitvoering van de brandweerzorg, rampenbestrijding, crisisbeheersing en 

geneeskundige hulpverlening (GHOR) in de regio.  

SSIL is een samenwerkingsverband met als doel om door middel van doelmatige en gebiedsgerichte 

samenwerking en programmatisch handhaven voor alle (39) deelnemende partijen efficiëntiewinst te 
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boeken bij zowel de eigen als gemeenschappelijke handhaving van de wet- en regelgeving, waarvoor de 

BOA’s van de deelnemende organisaties bevoegd zijn.  

Dit betekent echter niet dat er geen effectieve afstemming en samenwerking zou zijn tussen 

Veiligheidsregio’s en SSIL. In het geval van bijvoorbeeld constateringen van bosbranden of drugs-

gerelateerde afvaldumpingen tijdens SSIL-acties (waaraan ook de politie deelneemt) is er, via het 

Operationeel Centrum (meldkamer) van de Politie Eenheid Limburg, altijd directe verbinding (middels het  

communicatienetwerk C2000) met de brandweer, geneeskundige hulpverlening en, in het verlengde 

hiervan, de Veiligheidsregio’s.  

Daarnaast hebben de Veiligheidsregio’s in samenwerking met de brandweer, gemeenten en de 

betrokken terreinbeherende organisaties (TBO’s) ook risicobeheerplannen gemaakt voor een aantal zeer 

kwetsbare natuurgebieden in Limburg (Natura2000-gebieden Maasduinen en Meinweg) ter preventie en 

bestrijding van natuur- en bosbranden.  

Vraag 5: 

Neemt, of gaat de provincie nog acties ondernemen c.q. het voortouw nemen, om de  

slagkracht en de bevoegdheden binnen dit samenwerkingsverband uit te kunnen laten  

breiden, door extra opleidingen of anderszins?  

Antwoord: 

Het in 2019 ondertekende ‘Bevoegdheidsconvenant’ in het kader van SSIL heeft als grondslag dat de 

boa’s van de aangesloten partijen (onder een aantal voorwaarden) op elkaars grondgebied-/werkgebied 

kunnen optreden. Dit ter borging van een adequate opsporing en handhaving en om optimaal gebruik te 

maken van de in de regio aanwezige (BOA) opsporings- en handhavingscapaciteit.  

In deze context is er geen aanleiding en zien wij geen mogelijkheid om de slagkracht en bevoegdheden 

in SSIL-verband te laten uitbreiden door extra opleidingen of anderszins. De bevoegdheden zijn immers 

per partner met bijbehorende taken toebedeeld (in de boa akte). Hieraan kunnen en willen wij niet tornen.  

Vraag 6: 

Gaat of is de provincie - al dan niet via IPO - in overleg met het rijk om het rijk bewegen  

om met name SBB te gaan ondersteunen met extra menskracht?  

Antwoord: 

Momenteel zijn wij niet zelf of via IPO in overleg met het Rijk om met name SBB te gaan ondersteunen 

met extra menskracht. Vanuit IPO-verband hebben we de indruk dat provincies zich verschillend en soms 

terughoudend opstellen ten aanzien van deze landelijke problematiek. Dit vanwege de financiële 

beperkingen en de precedentwerking richting de vele andere organisaties met groene BOA’s. 

Vraag 7: 

Ziet het college – via onze agrarische (stoppende of afbouwende) ondernemers – de Groene Brigade of 

het SSIL te versterken? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: 
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De LLTB is geen formele partner van SSIL, omdat in dit samenwerkingsnetwerk alleen instanties en 

organisaties kunnen participeren die BOA’s in dienst hebben, welke beschikken over wettelijke 

bevoegdheden (zoals het opmaken van proces-verbaal) om te kunnen optreden/handhaven tegen 

misstanden in het Limburgse buitengebied.  

Dit laat echter onverlet dat de LLTB en (ook stoppende of afbouwende) agrariërs wel op andere wijze 

hieraan kunnen bijdragen. Bijvoorbeeld bij de gemeenschappelijke aanpak ‘Veilig Buitengebied’ via het 

Platform Veilig Ondernemen Limburg (www.pvo-limburg.nl). Een goed voorbeeld hiervan zijn de ‘Kiek-oet 

bijeenkomsten (veilig buitengebied) Heuvellandgemeenten’, waarbij burgers en ondernemers met 

gemeenten, politie, brandweer en regionale SSIL-partners (waaronder provinciale BOA’s) kunnen 

overleggen over de aanpak van overlast en criminaliteit in het buitengebied. Door hun kennis, 

waarnemingen en informatie in dit verband onderling te delen, kunnen er gerichte en effectieve 

maatregelen worden genomen door de hiertoe bevoegde instanties en organisaties.  

Gedeputeerde staten van Limburg 

Voorzitter 

Secretaris 

http://www.pvo-limburg.nl/
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Schriftelijke vragen conform artikel 39 
 
Onderwerp:  Zorgen over overlast en vernielingen in de Limburgse natuur 

 

De buiten- en natuurgebieden van Limburg worden geplaagd en bedreigd door diverse 
uitwassen. Het begint al met het picknicken en vervolgens de rotzooi niet opruimen, gevolg: 
zwerfafval. Vernielingen, brandjes stichten, BBQ’en in de natuur. Grootschalige 
afvaldumping,  illegale feesten, diverse recreatieve uitwassen, wildkamperen, wildstroperij, 
crossen met motors en quads. En feesten met keiharde muziek.  

En natuurlijk het drugslabafval, voorbeelden ten overvloede, zoals hier in Voerendaal, Ohé 
en Laak  en Venlo 
 
Lokaal-Limburg heeft bij de behandeling van meerdere beleidskaders (zit primair in Nieuwe 
energie en schoon leefmileu) de afgelopen, maanden veelvuldig de zorgen over het misbruik 
van de natuurgebieden en buitengebieden geuit. Dit ook op basis van signalen die we steeds 
van onderop krijgen. Voor onze fractie komt het krantenartikel in de Limburger van 1 mei j.l. 
met de titel Zorgen over overlast en vernielingen in Limburgse natuur dan ook zeker niet als 
een donderslag bij heldere hemel. 
 
We vinden dit wel een goed moment om opnieuw de aandacht hierop te vestigen en 
opnieuw vragen te stellen.  
 
Al deze uitwassen leiden tot natuurverstoring, dierenleed en bedreiging van flora en fauna in 
de Limburgse natuurgebieden, bossen en buitengebieden.  
 
Lokaal-Limburg vindt dat we (nog) meer kunnen en moeten inzetten als provincie voor deze 
acute problematiek. Dit omdat onze buitengebieden en natuurgebieden zeer waardevol zijn, 
maar constant onder druk staan door een enorme waaier aan verschillende misbruikvormen.  
De onderstaande vragen  gelden als vanzelfsprekend ook voor de oevers van onze rivieren, 
op- en rondom het water, waterwingebieden en de oppervlaktewaterkwaliteit.  
 
Vraag 1 
Deelt het college onze zorgen en is het college met ons van mening dat de Provincie nog 
meer kan doen, in samenwerking met alle samenwerkingspartners, om het probleem te lijf 
te gaan? Zo nee, waarom niet?  
 
De kern van het verhaal is, dat er te weinig Buitengewone Opsporingsambtenaren (BOA’s) 
zijn, zo geeft Staatsbosbeheer aan. Het aantal provinciale groene BOA’s wordt met 1 FTE 
uitgebreid.  
 

https://www.limburger.nl/cnt/dmf20231204_94298993
https://www.limburger.nl/cnt/dmf20240320_94982559
https://www.limburger.nl/cnt/dmf20240420_94016211
https://www.limburger.nl/cnt/dmf20240420_94016211
https://www.limburger.nl/cnt/dmf20221218_94141047
https://www.limburger.nl/cnt/dmf20240430_93382238


Lokaal-Limburg heeft in 2022 in de toenmalige commissie RLN over de aanpak Limburgse 
bossen gesproken. Het Nationaal Programma Landelijk Gebied trekt een duidelijke link 
tussen die Limburgse bossen en dit landelijk gebied.  
Een aantal wildbeheerseenheden in het land verklaarden zich bereid om vrijwilligers op te 
leiden tot groene BOA’s als aanvulling op de handhavingscapaciteit van de provincie. Op dat 
moment had Limburg de subsidieregeling voor extra handhaving niet opengesteld. Het 
college was destijds – november 2022)  wel bereid deze lijn als optie mee te nemen, in het 
kader te verwerken en op basis hiervan zou financiële ruimte geschapen kunnen worden.  
 
Wij hebben ook nog schriftelijk bevestigd gekregen (bij de behandeling van een van de 
Beleidskaders) dat de provincie niet van plan is een subsidieregeling voor het opleiden van 
Wild Beheers Eenheden open te stellen, zoals wel in andere provincies gebeurde. De 
onderbouwing hierbij werd echter niet gegeven in de beantwoording van technische vragen, 
gekoppeld aan het beleidskader “Nieuwe Energie en een Schoon Leefmilieu”. Er werd enkel 
verwezen naar landelijke subsidies. 
 
Vraag 2 
Wat is de reden dat Limburg de subsidieregeling voor extra handhaving (opleiding voor 
wildbeheerseenheden tot groene BOA) niet heeft opengesteld en ook niet gaat 
openstellen? Is de provincie voornemens, nadat de noodklok is geluid, dit te overwegen?  
 

Samen Sterk In Limburg is het reeds bestaande samenwerkingsverband tussen  
Verschillende organisaties. Deze werd ook genoemd in de schriftelijke beantwoording. 
Citaat: “De versterking van toezicht en handhaving in het landelijk buitengebied en 
kwetsbare natuurgebieden kan vooral plaatsvinden door het vergroten van de slagkracht 
van alle (39) handhavingspartners in het reeds bestaande samenwerkingsverband Samen 
Sterk In Limburg (www.ssil.nl). Dit door het vergroten van de inzet van meer (met name 
groene) BOA’s bij gemeenten, Terrein Beherende Organisaties (TBO’s) en andere partners in 
het buitengebied, ieder vanuit eigen bevoegdheid. Om de veiligheid en leefbaarheid in het 
buitengebied te verbeteren kan eveneens gedacht worden aan een doelmatige 
samenwerking met de bestaande regionale samenwerkingsverbanden van 
handhavingspartners en andere hierbij betrokken partijen, zoals de RUD, intergemeentelijke 
handhavingsteams, Team Milieu Politie, Platform Veilig Ondernemen Limburg en LLTB.” 

Uit de beantwoording van deze technische vragen blijkt dat er sprake is van een goede 
samenwerking, maar Lokaal-Limburg maakt er ook uit op dat de bevoegdheden per 
organisatie verschillen. We zien dat Natuurmonumenten, Staatsbosbeheer eigen BOA’s 
hebben en er ook nog gemeentelijke BOA’s zijn.  

Limburg grenst voor een groot deel aan Duitsland en België, en veel van die gebieden zijn 
natuurgebieden. Denk maar aan de Meinweg in Midden-Limburg, de Maasduinen en ook de 
Steilrand in Noord-Limburg. We kunnen ons voorstellen  
 
Vraag 3 
Zijn er ook contacten en is er ook informatie uitwisseling van SSIL met de handhavers en 
organisaties aan weerszijden van Duitse en Belgische grens?  
 
Een van de zaken die toe te wijzen zijn aan baldadigheid, nonchalance, recreatieve 
uitwassen, zijn bosbranden. Zeker in deze tijden, waar droge zomers vaker lijken voor te 
komen. We zien de veiligheidsregio’s niet vermeld staan als samenwerkingspartner. Bij 

https://www.ssil.nl/home/default.aspx
http://www.ssil.nl/


oneigenlijk gebruik van natuurgebieden, zien we regelmatig de brandweer. Zoals bij illegale 
drugs-gerelateerde afvaldump en bosbranden.  
 
Vraag 4 
Worden de Veiligheidsregio’s ook betrokken in/bij  het SSIL? Zo nee, waarom niet?  
 
Staatsbosbeheer (SBB) en Limburgs landschap spreken positief over SSIL, maar stellen vast 
dat er – zeker na de covid – een tekort is aan BOA’s. De formatie van provinciale BOA’s 
wordt met één uitgebreid. In een brandbrief geven organisaties aan dat er meer nodig is.  
 
Volgens het artikel in de Limburger, geeft het college aan dat er geen dekking is voor deze 
extra groene BOA’s. 
 
Vraag 5 
Neemt, of gaat de provincie nog acties ondernemen c.q. het voortouw nemen, om de 
slagkracht en de bevoegdheden binnen dit samenwerkingsverband uit te kunnen laten 
breiden, door extra opleidingen of anderszins?  
 
Vraag 6 
Gaat of is de provincie – al dan niet via IPO-  in overleg met het rijk om het rijk bewegen 
om met name SBB te gaan ondersteunen met extra menskracht?  
 
De LLTB is een van de 39 partners van SSIL. Er is een groot aantal agrariërs dat gestopt is, of 
nog gaan stoppen. Dit betreft veelal vakmensen, die nauw verweven zijn met hun omgeving, 
het buitengebied. En hun kennis, en ogen en oren op dat gebied hebben gericht. Lokaal-
Limburg ziet daar mogelijkheden om de “groene handhaving” te versterken. Hiervoor kan de 
weg van financiering ook mogelijk via andere beleidsterreinen komen.  
 
Vraag 7 
Ziet het college – via onze agrarische (stoppende of afbouwende) ondernemers – de 
Groene Brigade of het SSIL te versterken? Zo nee, waarom niet?  
 
  
 
Lokaal-Limburg  
Dré Peters  
Raimond Franssen 
Leon van den Beucken 
Hub Schoenmakers 
Marie Klassen 
Joep Verberkt 
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